
 

Danske Handicaporganisationer, 
DH 

Herlev afdeling 
 

 

Medlemsmøde   
Formøde 

 
Referat 

17. april 2023 
kl. 19-21.45 

Medborgerhuset 
 

 
Til stede: Tine, Susanne, Anne, Peter, Maria, Lis, Lisbeth + 2 tolke 
                 fra pkt. 2: Betina, Connie og Malene 
 
Afbud:     Kirsten og Inge 
 

 

Dagsorden: 
 

1. Meddelelser fra formanden 
 
Har deltaget i DH formandsmøde, hvor bl.a. vedtægtsændringer var på dagsordenen. 
Ændringerne vil ikke berøre os, da de bl.a. gik ud på at nedlægge formandsskabet. 
Har også deltaget i generalforsamlingen i Frivillighuset, hvor der bl.a. blev vedtaget 
forhøjelse af kontingentet fra kr. 300 til kr. 350. 
 
2. Orientering fra andre 
 
Maria: ”Projekt Unik”  i Herlev (foredrag om psykiatrien) ønsker samarbejde af en slags i 
Herlev. Kunne f.eks være oplæg i regi af DH-Herlev. Et bestyrelsesmedlem i Frivillighuset, 
Heidi Graversen er også involveret på en måde. Pkt. på næste dagsordenen. 
Susanne: Kontaktperson til Letbanen. Gelænder ved alle trapper ned til Kilometergården. 
Susanne tager problematik ved udkørsel fra Hjortespringvej  over mod Tornerosevej op, 
idet nedkørslen for bl.a. kørestole er for smal. En person var væltet med sin kørestol. 
Lis: Peter Toft fra Hjernesagen vil gerne med i DH-Herlev. Lis sender materiale. 
Lone Andersen DH-Gladsaxe ønsker også at være med som repræsentant for DHF. 
Betina har informeret om problematik ift tilgængelighed pt. Ift. Frivillighuset. Vi vender 
tilbage når vi ved noget konkret. 
Tine og Betina bytter roller ift repræsentation af Autismeforeningen i DH-Herlev. 
Betina: IT firmaet Arinero i Herlev, vil donere 2000 euro til Betinas fodboldhold, til en rejse 
til Tyskland 

 

 

 



3. Gennemgang af dagsordenen til HR mødet 20. april (Inge udsender dagsorden) 

Pkt.. 9  

Ønsker oplysninger om elevantal med skoleværing samt kriterierne for visitation til Nest. 
Skærmning af elever er et must! 

Pkt. 10 

Endelig én indgang! 1/6 23 lovgrundlag for indsatsen (Tine sender det ud) Hvad med 
voksenområdet? 

Pkt.11 

Fint hvis andre end DH-Herlev kunne indstille 

Pkt.12 

- artikler/annoncer i HerlevBladet 

- Boder på torvet en lørdag formiddag i bymidten og i Hjortespring ved det nye rådhus 

-Oplæg Medborgerhuset/Det nye rådhus 

- Indslag i Festugen 

- Politikere på Facebook 

- E-boks information 

Pkt. 13 

Vedr. data på det specialiserede område: 2% flere børn i Herlev end gennemsnittet 

Pkt.12 

Høringssvaret: Nye veje til velfærd blev på Betinas foranledning taget af dagsordenen i 
udvalget. Genfremsættes 26/4.  

DH-Herlev ønsker et reelt møde  i stedet for en skriftlig høring. 

Den åbne dør blev genstand for en debat. Anne fortalte om utilfredshed blandt borgere 
som fik frataget resurser som blev omfordelt til Den åbne dør. Betina vil gerne informeres 
om denne problematik, hvis vi får kendskab til andre end dem Anne kender til. 

 

 



4. Behandling af notat om afvikling af bestyrelsesmøder   (udsendt tidligere) 

Pkt. 8 blev omformuleret: 

”Man tilmelder sig indenfor tidsfristen- hvis ikke- og man alligevel møder op, er det uden 
forplejning”. 

Nyt pkt.9: 

”Ved under 7 tilmeldte bestyrelsesmedlemmer/suppleanter ved tidsfristens udløb, aflyses 
mødet.” 

Lis har ikke i Afdelingshåndbogen fundet noget til hinder for  gennemførelse af pkt.9! 

Tilmelder Anne sig, gælder det altid for 3 personer (2 tolke) 

5. Behandling af notat om høringer (udsendt tidligere)  

Der var enighed om betydningen af, at DH-Herlev forholde sig til så mange høringer som 
overhovedet muligt. Så i forlængelse af beslutningen om, at Inge sender alt materiale til 
handicaprådsmøderne ud til alle bestyrelsesmedlemmer og suppleanter, kan alle  
kommentere på høringssvar. Man melder tilbage til Malene et par dage før deadline for 
svar. Malene udfærdiger så et forslag til svar, som høres i bestyrelsen.. 

Punktet evalueres ved årets udgang. 

6. Spørgsmål til inviterede politikere 

1. Hvilke tanker gør du dig om kommunens handicappolitik? 

2. Hvordan vil du sikre kommunens borgere med et handicap deres retssikkerhed? 

3. Hvordan vil du fremover bruge DH-Herlev i dit handicappolitiske arbejde? 

Deniz Kücükavci (Liste B) deltager i mødet 23. maj kl. 18.30- vi andre møder kl. 18 

Lis sender spørgsmål mv til ham. Maria Mankov inviteres efter sommerferien 

¨7. Synliggørelsesgruppen v. Malene 

Intet nyt 

8.. Prioritering ift handleplanen 2023/24 

Vi starter med pkt 3, og sætter igen handleplanen på næste dagsorden 

9. Tovholdere til fortæring til mødet 23. maj kl. 18: 



Betina (køber ind), Maria og Susanne - mødes kl. 17.30 

Lis leverer nøglen på HR mødet 20/4 

 

10. Punkter til bestyrelsesmødet  23 / 5 2023 

- Handleplanen 

- Projekt Unik 

-  Punkter til HR  mødet 24/8 

- punkter til bestyrelsesmøde 8/6 og eller 17/8 

- Invitation til Maria Mankov 

- 8/6 skal datoen opretholdes? 

11. Punkter til næste HR møde  24/8 2023 

Deadline 1.6.2023                 

12 evt 

Betina sender matrix til brevpapir til Tine, som retter til og videre sender det til Lis 


